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Zápis ze zasedání 

Akademického senátu Fakulty humanitních studií  

Univerzity Karlovy 

 dne 14. září 2023  

Přítomno: 
Samuel Csanda, Markéta Hampeisová (do 18.40), Jan Horský (do 16.36 a od 17.30), Selma Muhič 

Dizdarevič (do 18.33), Hedvika Novotná, Marie Novotná, Petr Pavlík, Martina Plass (do 18.33), 

Markéta Pražáková Seligová (do 18.40), Martina Pustková, Ludmila Maria Wladyniak, Jana 

Wohlmuth Markupová, Markéta Zandlová 

CELKEM PŘÍTOMNO: 13 

Omluveno:  
Tatiana Chavalková Badurová, Matěj Krofta 

CELKEM OMLUVENO: 2 

Nepřítomno: 
- 

CELKEM NEPŘÍTOMNO: 0 

Hosté: 
Věra Sokolová, Kristýna Dáňová, Josef Kružík, Dana Bittnerová, Pavel Himl, Jana Jeníčková, Sára 

Říhová, Karolína Horáčková 
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Návrh programu jednání: 

1) Zahájení zasedání, schválení navrženého programu AS FHS UK a ustavení komise pro 

tajné hlasování 

2) Schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK z 8. 6. 2023 

(předkládá předsednictvo) 

3) Vyjádření AS FHS UK k záměru děkanky jmenovat tajemnici FHS UK 

(předkládá děkanka V. Sokolová) 

4) Návrh na jmenování členů Vědecké rady FHS UK 

(předkládá děkanka V. Sokolová) 

5) Návrh nového složení Disciplinární komise FHS UK 

(předkládá děkanka V. Sokolová) 

6) Vyhlášení podmínek přijímacího řízení pro pregraduální studijní programy na FHS UK 

pro akademický rok 2024/2025 

(předkládá proděkan pro studium J. Kružík) 

7) Projednání žádosti o posouzení změn akreditace navazujícího magisterského studijního 

programu Orální historie – soudobé dějiny a Oral History – Contemporary History 

(předkládá proděkanka pro doktorské studium a koordinaci J. Jeníčková) 

8) Žádost o udělení oprávnění uskutečňovat studijní program v rámci institucionální 

akreditace pro oblast nebo oblasti vzdělávání Applied Middle Ages (Erasmus Mundus) 

(předkládá proděkanka pro doktorské studium a koordinaci J. Jeníčková) 

9) Vyhlášení voleb do AS FHS UK a zřízení volební komise 

(předkládá předsednictvo) 

10) Informace děkanky 

11) Různé 

1) Zahájení zasedání, schválení navrženého programu a ustavení komise pro tajné 
hlasování 

J. Wohlmuth Markupová zahájila zasedání, uvítala přítomné členy a členky AS FHS UK jakož i 

děkanku V. Sokolovou a ostatní členy a členky jejího kolegia. Zároveň senát informovala o 

tom, že zápisy ze zasedání již nebude pořizovat D. Lewis, které poděkovala za dosavadní práci 

pro AS FHS UK, a přivítala novou zapisovatelku K. Horáčkovou. Taktéž senát informovala o 

tom, že ve dnech 11.–12. 9. 2023 proběhly doplňovací volby do AS UK v části akademických 

pracovníků. Zvoleni byli L. Martinec Nováková a P. Pavlík. J. Wohlmuth Markupová jim 

poblahopřála a popřála mnoho úspěchů, zároveň poděkovala dílčí volební komisi, tj. M. 

Pražákové Seligové, M. Plass a J. Tourkovi, za organizaci voleb. 

J. Wohlmuth Markupová představila návrh programu jednání, který byl následně 

schválen tichým souhlasem. 
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Dále v souvislosti s programem jednání J. Wohlmuth Markupová navrhla zřídit dvoučlennou 

komisi pro tajné hlasování.  

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 13 

Hlasování: PRO:   13    

PROTI:   0 

ZDRŽELO SE:   0 

NEHLASOVALO:  0 

USNESENÍ:  AS FHS UK ustavuje dvoučlennou komisi pro tajné hlasování. 

Do komise pro tajné hlasování navrhla J. Wohlmuth Markupová P. Pavlíka a M. Pustkovou, 

kteří s nominací souhlasili. 

J. Wohlmuth Markupová zahájila hlasování o schválení komise pro tajné hlasování ve 

složení P. Pavlík a M. Pustková.  

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 13 

Hlasování: PRO:   11    

PROTI:   0 

ZDRŽELO SE:   2 

NEHLASOVALO:  0 

USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje komisi pro tajné hlasování ve složení P. Pavlík a M. 

Pustková. 

2) Kontrola a schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 8. června 

2023 (předkládá předsednictvo AS FHS UK) 

J. Wohlmuth Markupová uvedla, že předsednictvo dosud neobdrželo k předloženému zápisu 

žádné připomínky, a otevřela diskuzi. M. Plass požádala o odstranění typografické chyby na s. 

2, J. Wohlmuth Markupová slíbila opravu. 

J. Wohlmuth Markupová zahájila hlasování o schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK 

konaného dne 8. června 2023.  

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 13 

Hlasování: PRO:   13    

PROTI:   0 

ZDRŽELO SE:   0 

NEHLASOVALO:  0 

USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje předložený zápis ze zasedání konaného dne 8. června 

2023. 
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3) Vyjádření AS FHS UK k záměru děkanky jmenovat tajemnici FHS UK 
(předkládá děkanka V. Sokolová) 

J. Wohlmuth Markupová otevřela bod a předala slovo děkance V. Sokolové. V. Sokolová 

poděkovala za slovo a představila členům senátu Ing. K. Dáňovou, která od 1. 8. 2023 

vykonává svou činnost jako pověřená tajemnice FHS UK. Důvodem pro pověření nové 

tajemnice je rezignace bývalého tajemníka P. Voneše, ke které došlo na začátku července z 

osobních důvodů. Jelikož bylo málo času na hledání nového tajemníka či tajemnice a K. 

Dáňová měla na FHS UK nastoupit jako finanční manažerka, dostala nabídku na tuto funkci a 

po diskuzi pověření přijala. V. Sokolová dodává, že celé kolegium považuje nově pověřenou 

tajemnici za dobrou volbu, neboť má rozsáhlé manažerské schopnosti a kompetence v oblasti 

ekonomie a řízení.  

 J. Wohlmuth Markupová poděkovala V. Sokolové a předala slovo K. Dáňové. K. Dáňová  

představila senátu své minulé pracovní zkušenosti. Senátu přiblížila svoji dosavadní činnost 

ve funkci a své předběžné priority (systematizace oběhu dokumentů, agendy pracovních cest, 

DPP/DPČ).  

J. Wohlmuth Markupová poděkovala K. Dáňové za představení a otevřela debatu. M. Pustková 

se zeptala, co se stalo s pozicí finančního manažera, na kterou byla původně přijata. K. Dáňová 

odpověděla, že tato funkce jí do určité míry zůstala, neboť jako tajemnice má na starosti i 

finanční kontrolu. Veřejné zakázky nadále spravuje bývalý tajemník P. Voneš, což považuje za 

velmi nápomocné. 

 P. Pavlík vznesl dotaz, zda není finanční kontrola a agenda tajemnice FHS UK v rozporu. 

Rovněž jej zajímalo, jaké jsou v tomto případě k dispozici kontrolní mechanismy. K. Dáňová 

představila finanční kontrolu jako „kontrolu čtyř očí“ – tedy vzájemnou kontrolu tajemnice a 

další osoby, kterou však fakulta nemá momentálně k dispozici. S druhou kontrolou tedy 

prozatím pomáhá děkanka V. Sokolová a P. Voneš.  

 J. Wohlmuth Markupová uzavřela diskuzi k návrhu a otevřela rozpravu o způsobu volby. 

H. Novotná zdůraznila, že hlasuje-li se o konkrétním jednotlivci, musí být volba vždy tajná. 

Poté, co nastala shoda na způsobu hlasování, předala J. Wohlmuth Markupová slovo komisi 

pro tajné hlasování, která senát seznámila s procedurou volby. 

P. Pavlík zahájil tajné hlasování o návrhu jmenovat Ing. Kristýnu Dáňovou tajemnicí FHS 

UK. 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 13 

Hlasování: PRO:    12     

PROTI:    0 

ZDRŽELO SE:   1 

NEHLASOVALO:   0 

USNESENÍ:  AS FHS UK vyjádřil kladné stanovisko k záměru děkanky jmenovat Ing. 

Kristýnu Dáňovou tajemnicí FHS UK. 



 
 

 
 

Strana 5 z 16 

 

4) Návrh na jmenování členů Vědecké rady FHS UK 
(předkládá děkanka V. Sokolová) 

J. Horský se přihlásil o slovo a uvedl, že ještě před zahájením tohoto bodu opustí zasedání, 

neboť je jedním z navržených členů Vědecké rady, a považuje to tedy za eticky správné. Po 

projednání tohoto bodu se opět připojí.  

16.36 – odchází senátor J. Horský 

J. Wohlmuth Markupová otevřela bod a předala slovo V. Sokolové. V. Sokolová 

poděkovala za slovo a představila Vědeckou radu FHS UK (VR FHS UK). Uvedla, že pozdější 

termín ustavení VR FHS UK je způsoben letními prázdninami, během nichž nicméně 

informovala senát o zamýšleném složení a zároveň o něm vedla rozpravy s vedoucími 

kateder, garantky a garantkami studijních programů a kolegiem děkanky. Cílem bylo sestavit 

radu, která bude aktivní, kritická, nápomocná strategicky rozvinout fakultu v oblastech, v 

nichž se profiluje, a rovněž bude nabízet cennou zpětnou vazbu nejen vedení fakulty, ale i 

vedoucím a garantům v koncepčních diskuzích. Dále uvedla, že se snažila o kontinuitu 

dlouhodobé perspektivy spolu s erudicí nových hlasů a pohledů. Rada je podle V. Sokolové 

vyvážená – z 27 navrhovaných členů a členek je 15 interních a 12 externích. V seznamu 

navrhovaných je 11 profesorů a profesorek. Vyvážené jsou i počty odborníků ze 

zastoupených oborů – historie (6), sociologie (6), antropologie (6), filosofie (5), psychologie 

(2) a sociální práce (2). Oproti složení minulé VR došlo k posílení role antropologie a sociální 

práce, které považuje za stěžejní. V seznamu navrhovaných členů jsou nově i dvě renomované 

profesorky ze zahraničí, tohoto mezinárodního rozměru VR si V. Sokolová velmi cení. 

J. Wohlmuth Markupová poděkovala V. Sokolové za představení návrhu a otevřela 

rozpravu. M. Pustková se přihlásila o slovo a ocenila výběr navrhovaných odborníků na 

psychologii a vyslovila důvěru v jejich přínos.  

J. Wohlmuth Markupová poté otevřela debatu o způsobu tajného hlasování, tedy zda 

bude probíhat en bloc nebo po jednotlivých jménech. H. Novotná upozornila, že v posledním 

hlasování o VR FHS UK se prosadilo hlasování po jménech, které umožňuje senátorům 

vyjádřit se individuálně k jednotlivým navrženým členům a členkám VR. Navrhla, aby se 

nadále hlasovalo po jednotlivých jménech, čímž by se i ustavil precedens do budoucna. Petr 

Pavlík navrhl z důvodů časové úspory a neproblematičnosti návrhu VR hlasovat en bloc. V 

následné diskusi vystoupila M. Zandlová, M. Pražáková Seligová, P. Pavlík, H. Novotná, J. 

Wohlmuth Markupová a zazněly argumenty pro oba způsoby hlasování. Postupně převážily 

argumenty pro hlasování po jednotlivých jménech. 

P. Pavlík zahájil hlasování o návrhu na jmenování členů Vědecké rady FHS UK.  

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 12 

NEHLASOVALO:   0 

 

 



 
 

 
 

Strana 6 z 16 

 

 Jméno a příjmení Pro Proti Zdržuji se 

1 doc. Věra Sokolová, M.A., Ph.D. 12 0 0 

2 Prof. Dr. phil. Pavel Himl 12 0 0 

3 Prof. Karel Novotný, M.A., Ph.D., DSc. 12 0 0 

4 Prof. PhDr. Zdeněk Nešpor, Ph.D. 10 0 2 

5 doc. MUDr. Iva Holmerová, Ph.D. 12 0 0 

6 doc. PhDr. Jan Horský, Ph.D. 12 0 0 

7 doc. PhDr. Lucie Storchová, Ph.D. 12 0 0 

8 doc. PhDr. Zuzana Jurková, Ph.D. 12 0 0 

9 doc. PhDr. Tereza Pospíšilová, Ph.D. 12 0 0 

10 doc. Monika Bosá, Ph.D. 12 0 0 

11 doc. PhDr. Marek Skovajsa, Ph.D. 12 0 0 

12 doc. PhDr. Petr Janeček, Ph.D. 12 0 0 

13 Prof. PhDr. Jitka Malečková, CSc. 12 0 0 

14 Prof. PhDr. Stanislav Štech, CSc. 12 0 0 

15 doc. Dr. phil. Rudolf Kučera, Ph.D. 12 0 0 

16 Prof. PhDr. Tomáš Nejeschleba, Ph.D. 12 0 0 

17 Prof. PhDr. Karel B. Müller, Ph.D. 12 0 0 

18 Prof. Mgr. Soňa Kalenda, Ph.D. 11 0 1 

19 Prof. Michaela Hrubá, Ph.D. 12 0 0 

20 Prof. Libora Oates-Indruchová, Ph.D. 12 0 0 

21 Prof. Alexandra Bitušíková, CSc. 12 0 0 

22 doc. Dr. phil. Jakub Sirovátka 11 0 1 

23 doc. Eva Šlessingerová, Ph.D. 12 0 0 

24 doc. Ondřej Beran, Ph.D. 12 0 0 

25 doc. Martin Nitsche, Ph.D. 12 0 0 

26 doc. Csaba Szaló, Ph.D. 12 0 0 

27 Mgr. Daniel Sosna, Ph.D. 12 0 0 

 

USNESENÍ:  AS FHS UK uděluje předchozí souhlas, aby byli doc. Věra Sokolová, M.A., 

Ph.D., prof. Dr. phil. Pavel Himl, prof. Karel Novotný, M.A., Ph.D., DSc., prof. 

PhDr. Zdeněk Nešpor, Ph.D., doc. MUDr. Iva Holmerová, Ph.D., doc. PhDr. Jan 

Horský, Ph.D., doc. PhDr. Lucie Storchová, Ph.D., doc. PhDr. Zuzana Jurková, 

Ph.D., doc. PhDr. Tereza Pospíšilová, Ph.D., doc. Monika Bosá, Ph.D., doc. 
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PhDr. Marek Skovajsa, Ph.D., doc. PhDr. Petr Janeček, Ph.D., prof. PhDr. Jitka 

Malečková, CSc., prof. PhDr. Stanislav Štech, CSc., doc. Dr. phil. Rudolf 

Kučera, Ph.D., prof. PhDr. Tomáš Nejeschleba, Ph.D., prof. PhDr. Karel B. 

Müller, Ph.D., prof. Mgr. Soňa Kalenda, Ph.D., prof. Michaela Hrubá, Ph.D., 

prof. Libora Oates-Indruchová, Ph.D., prof. Alexandra Bitušíková, CSc., doc. 

Dr. phil. Jakub Sirovátka, doc. Eva Šlessingerová, Ph.D., doc. Ondřej Beran, 

Ph.D., doc. Martin Nitsche, Ph.D., doc. Csaba Szaló, Ph.D., Mgr. Daniel Sosna, 

Ph.D., jmenováni členy Vědecké rady FHS UK. 

5) Návrh nového složení Disciplinární komise FHS UK 
(předkládá děkanka V. Sokolová) 

J. Wohlmuth Markupová otevřela bod a předala slovo V. Sokolové, která nejprve poděkovala 

za schválení předchozích návrhů a přistoupila k představení návrhu nového složení 

Disciplinární komise FHS UK. Cílem bylo vyvážené zastoupení, nově nominovaní členové a 

členky byli z katedry psychologie a antropologie. 

J. Wohlmuth Markupová poděkovala V. Sokolové za představení návrhu a otevřela 

rozpravu o samotném návrhu. P. Pavlík upozornil na rozpor, protože navrhovaná členka do 

Disciplinární komise M. Pustková je rovněž členkou komise pro tajné hlasování. Proto je 

podle něj nutné zvolit nového člena či členku komise pro tajné hlasování. J. Wohlmuth 

Markupová poděkovala za upozornění a ujistila jej, že to bude bráno v potaz. 

H. Novotná se zeptala V. Sokolové, zda Disciplinární komise FHS UK předloží 

procedurální řád o jednání komise, a upozornila na dlouholeté nejasnosti stran řešení 

disciplinárních přestupků. V. Sokolová poděkovala H. Novotné za návrh a podotkla, že by toto 

ráda uvedla do opatření děkanky. 

J. Wohlmuth Markupová uzavřela rozpravu a navrhla jako členku komise pro tajné 

hlasování M. Hampeisovou, která s návrhem souhlasila.  

J. Wohlmuth Markupová zahájila hlasování o ustavení nové komise pro tajné hlasování 

ve složení P. Pavlík a M. Hampeisová.  

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 12 

Hlasování: PRO:    10     

PROTI:    0 

ZDRŽELO SE:   2 

NEHLASOVALO:   0 

USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje komisi pro tajné hlasování ve složení P. Pavlík a M. 

Hampeisová. 

J. Wohlmuth Markupová navrhla, aby hlasování proběhlo opět tajně a po jednotlivých 

jménech. Nikdo nevznesl námitku, proto předala slovo komisi pro tajné hlasování. 
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P. Pavlík zahájil hlasování o návrhu na vyslovení předchozího souhlasu AS FHS UK se 

jmenováním J. Bierhanzla a I. Řehořové řádnými členy Disciplinární komise FHS UK a se 

jmenováním Y. Abu Ghoshe a M. Pustkové náhradními členy Disciplinární komise FHS UK.  

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 12 

NEHLASOVALO:   0 

 

 Jméno a příjmení Pro Proti Zdržuji se 

1 doc. Mgr. Jan Bierhanzl, Ph.D. 12 0 0 

2 Mgr. Irena Řehořová, Ph.D. 11 0 1 

3 Mgr. Yasar Abu Ghosh, Ph.D. 12 0 0 

4 Bc. Martina Pustková 11 0 1 

 

USNESENÍ:  AS FHS UK vyslovuje předchozí souhlas se jmenováním J. Bierhanzla a I. 

Řehořové řádnými členy Disciplinární komise FHS UK a se jmenováním Y. 

Abu Ghoshe a M. Pustkové náhradními členy Disciplinární komise FHS UK.  

6) Vyhlášení podmínek přijímacího řízení pro pregraduální studijní programy na 

FHS UK pro akademický rok 2024/2025 
(předkládá proděkan pro studium J. Kružík) 

J. Wohlmuth Markupová otevřela bod a předala slovo proděkanovi pro studium J. Kružíkovi. J. 

Kružík poděkoval za zařazení bodu na pořad jednání. Uvedl, že vyhlášení přijímacího řízení 

bylo připraveno koncem června spolu s garanty a zkontrolováno Rektorátem UK. Samotné 

vyhlášení je již hotové, nyní se řeší pouze drobné formulačně-technické opravy. Připomněl, že 

ideu přijímacího řízení představil již v červnu při setkání akademické obce a pojí se s ní dvě 

očekávání – tedy že až do roku 2029 očekáváme nárůst uchazečů na navazujících 

magisterských programech, který je dán vývojem demografické křivky. Pozitivně se to 

projevilo již při letošním přijímacím řízení, s čímž je spjata věc druhá, tedy že na 

magisterských programech probíhalo přijímací řízení dosud ve velké míře distanční formou, 

tzn. studující byli přijímáni na základě motivačních dopisů či dalších dokumentů. Dosavadní 

forma se při těchto počtech ukázala jako nevyhovující, a proto došlo ke změně zpět na 

prezenční podobu, vyjma programu Sociální a kulturní ekologie, kde je uchazečů méně. 

 J. Wohlmuth Markupová poděkovala J. Kružíkovi za představení návrhu a otevřela 

debatu. M. Hampeisová se zeptala J. Kružíka, z jakého důvodu je u přijímacích zkoušek na 

studijní program Liberal Arts and Humanities jako přijímací zkouška zvolena domácí práce a 

neprobíhá stejně jako v případě studijního programu Studium humanitní vzdělanosti. J. 

Kružík podotkl, že uchazeči o tento studijní program přichází nejen z Evropské unie, ale z 

celého světa. V případě prezenční zkoušky se pro ně proto jednalo o velkou komplikaci, 
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samotná podoba zkoušky je však obsahově podobná přijímací zkoušce na Studium humanitní 

vzdělanosti.  

17.30 – k zasedání se opět připojuje senátor J. Horský 

J. Wohlmuth Markupová zahájila hlasování o schválení návrhu podmínek pro přijímací 

řízení pro pregraduální studijní programy na FHS UK pro rok 2024/2025. 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 13 

Hlasování: PRO:    13     

PROTI:    0 

ZDRŽELO SE:   0 

NEHLASOVALO:   0 

USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje podmínky pro přijímací řízení pro pregraduální 

studijní programy na FHS UK pro rok 2024/2025.  

7) Projednání žádosti o posouzení změn akreditace navazujícího magisterského 

studijního programu Orální historie – soudobé dějiny a Oral History – 

Contemporary History 
(předkládá proděkanka pro doktorské studium a koordinaci J. Jeníčková) 

J. Wohlmuth Markupová otevřela bod a předala slovo proděkance pro doktorské studium a 

koordinaci J. Jeníčkové. J. Jeníčková poděkovala za slovo a předložila k posouzení změny v 

průběhu uskutečňování studijního programu Orální historie – soudobé dějiny (OHSD), které 

se musely uskutečnit z důvodu odchodu dvou vyučujících, kteří garantovali většinu 

povinných předmětů. Jednalo se o závažnou změnu, protože jedna z těchto osob byla zároveň 

garantem studijního programu. Novým garantem byl navržen J. Horský, který na programu 

OHSD působí déle než 10 let a jehož jmenování již 13. 9. 2023 Rada pro vnitřní hodnocení UK 

(RVH UK) schválila. Návrh bude ještě projednávat VR FHS UK. J. Jeníčková dále v případě 

obsahových otázek k akreditaci odkázala na J. Wohlmuth Markupovou. 

J. Wohlmuth Markupová poděkovala J. Jeníčkové za představení návrhu a otevřela 

diskuzi. J. Horský poděkoval za informaci o schválení návrhu RVH UK. P. Pavlík vyjádřil 

potěšení z vyřešení situace. J. Jeníčková a J. Horský podotkli, že je celý proces teprve na 

začátku.  

J. Wohlmuth Markupová se přihlásila před zahájením hlasování o slovo jakožto vyučující 

daného programu a poděkovala vedení FHS UK a J. Horskému za pomoc se zvládnutím celé 

situace. 

J. Wohlmuth Markupová zahájila hlasování o projednání žádosti o posouzení změny v 

průběhu uskutečňování navazujícího magisterského studijního programu Orální historie – 

soudobé dějiny.  
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CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 13 

Hlasování: PRO:    13     

PROTI:    0 

ZDRŽELO SE:   0 

NEHLASOVALO:   0 

USNESENÍ:  AS FHS UK projednal žádost o posouzení změny v průběhu uskutečňování 

navazujícího magisterského studijního programu Orální historie – soudobé 

dějiny.  

8) Žádost o udělení oprávnění uskutečňovat studijní program v rámci 

institucionální akreditace pro oblast nebo oblasti vzdělávání Applied Middle 

Ages (Erasmus Mundus) 
(předkládá proděkanka pro doktorské studium a koordinaci J. Jeníčková) 

J. Wohlmuth Markupová otevřela bod a předala opět slovo proděkance pro doktorské 

studium a koordinaci J. Jeníčkové. J. Jeníčková poděkovala za slovo a předložila k posouzení 

oprávnění uskutečňovat navazující magisterský studijní program Applied Middle Ages v 

rámci institucionální akreditace. Představila program jakožto unikátní, jenž je zamýšlen v 

režimu Erasmus Mundus jako joint degree program spolu se třemi zahraničními 

univerzitami. Jedná se podle ní o komplikovaný program ve spolupráci s kolegy z Filozofické 

fakulty UK, jehož hlavní autorkou je M. Novotná. Dále dodala, že pokud RVH UK a VR FHS UK 

tento program schválí, bude se FHS UK moci ucházet o přihlášku v rámci soutěže Evropské 

kanceláře. Celý složitý proces je tedy teprve na začátku. 

J. Wohlmuth Markupová poděkovala za představení návrhu a otevřela diskuzi. S. Muhič 

Dizdarevič požádala M. Novotnou o stručné představení programu. M. Novotná podotkla, že 

jde o dlouhodobý projekt. Aby vůbec FHS UK mohla o financování v režimu Erasmus Mundus 

požádat, vyžadovala Univerzita Karlova zpracování celé akreditace. Dále představila program 

jako místo pro výchovu budoucích kurátorů a prostor pro kultivovanou práci s tematikou 

středověku i v moderním kontextu, o čemž vypovídá jeho název Applied Middle Ages. 

Zamýšlený program má například složku, která se věnuje období středověku včetně toho, jak 

je toto téma užíváno či zneužíváno v moderních médiích (např. videohrách).  

 J. Wohlmuth Markupová zahájila hlasování o žádosti o udělení oprávnění uskutečňovat 

studijní program v rámci institucionální akreditace pro oblast nebo oblasti vzdělávání 

Applied Middle Ages (Erasmus Mundus).  

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 13 

Hlasování: PRO:    13     

PROTI:    0 

ZDRŽELO SE:   0 

NEHLASOVALO:   0 
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USNESENÍ:  AS FHS UK projednal žádost o udělení oprávnění uskutečňovat studijní 

program v rámci institucionální akreditace pro oblast nebo oblasti 

vzdělávání Applied Middle Ages (Erasmus Mundus).  

9) Vyhlášení voleb do AS FHS UK a zřízení volební komise 
(předkládá předsednictvo) 

J. Wohlmuth Markupová otevřela bod a předeslala, že vyhlášení a příprava voleb by se sice 

daly realizovat v souladu s vnitřními předpisy až na příštím zasedání, nicméně stejně jako v 

minulých letech se předsednictvo senátu rozhodlo zařadit tento bod na jednání již nyní. J. 

Wohlmuth Markupová dále upřesnila termíny voleb, funkčních období apod. Zároveň dodala, 

že by se při této příležitosti měla rovněž zřídit volební komise, do níž se zatím nikdo 

nepřihlásil. J. Wohlmuth Markupová proto znovu oslovila přítomné senátory a senátorky 

ohledně účasti ve volební komisi. Připomněla, že v komisi mohou být pouze akademičtí 

pracovníci a studující, kteří nebudou kandidovat v těchto volbách, a otevřela rozpravu. 

S. Muhič Dizdarevič se přihlásila na post předsedkyně volební komise. H. Novotná 

motivovala přítomné k účasti ve volební komisi, neboť podle ní jsou po technické stránce 

volby již dobře připravené. Rovněž podpořila záměr vyhlásit volby již během tohoto zasedání. 

J. Wohlmuth Markupová se přihlásila do volební komise jakožto řádná členka za 

akademické pracovníky a pracovnice, M. Novotná jakožto náhradnice za akademické 

pracovníky a pracovnice. M. Pustková se přihlásila jako náhradnice do volební komise za 

studující a M. Hampeisová jakožto řádná členka volební komise za studující. K. Horáčková se 

přihlásila jako řádná členka volební komise za studující. 

J. Wohlmuth Markupová všem poděkovala za ochotu a zahájila hlasování o termínu 

voleb, způsobu hlasování ve volbách a funkčním období nově zvolených senátorů a senátorek. 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 13 

Hlasování: PRO:    13     

PROTI:    0 

ZDRŽELO SE:   0 

NEHLASOVALO:   0 

USNESENÍ:  V souladu s čl. 2 Volebního řádu AS FHS UK vyhlašuje AS FHS UK volby do AS 

FHS UK na 20.–23. listopadu 2023. AS FHS UK stanovuje elektronický způsob 

voleb. Funkční období nově zvolených senátorů a senátorek z řad 

akademických pracovníků začíná 1. února 2024 a končí 31. ledna 2027. 

Funkční období nově zvolených studentských senátorů a senátorek začíná 1. 

února 2024 a končí 31. ledna 2026.  

J. Wohlmuth Markupová zahájila hlasování o zřízení volební komise pro volby do AS FHS 

UK ve složení S. Muhič Dizdarevič (ak. prac., předsedkyně), J. Wohlmuth Markupová (ak. prac., 
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členka), K. Horáčková (stud., členka), M. Hampeisová (stud., členka), M. Novotná (ak. prac., 

náhradnice), M. Pustková (stud., náhradnice).  

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 13 

Hlasování: PRO:    13     

PROTI:    0 

ZDRŽELO SE:   0 

NEHLASOVALO:   0 

USNESENÍ:  AS FHS UK zřizuje volební komisi pro volby do AS FHS UK ve složení S. Muhič 

Dizdarevič (ak. prac., předsedkyně), J. Wohlmuth Markupová (ak. prac., 

členka), K. Horáčková (stud., členka), M. Hampeisová (stud., členka), M. 

Novotná (ak. prac., náhradnice), M. Pustková (stud., náhradnice). 

10) Informace děkanky 

J. Wohlmuth Markupová otevřela bod a předala slovo děkance V. Sokolové. V. Sokolová 

poděkovala za slovo a informovala senát o tom, čeho dosáhlo nové vedení fakulty během 

prvních 100 dní ve své funkci. Uvedla, že k tomu bude vydána též písemná zpráva. Dále 

podotkla, že níže uvedený výčet je práce celého kolegia, nikoliv pouze jí samotné. 

 V kolegiu je nyní 10 proděkanů a proděkanek a nová tajemnice Ing. Kristýna Dáňová.  

 Proděkanka pro doktorské studium a koordinaci J. Jeníčková se věnovala akreditacím, 

konkrétně např. změnám v akreditaci OHSD v souvislosti s kauzou sexuálního 

obtěžování. Vedení fakulty je rádo, že se situaci daří řešit.  

 Kolegium se již v červnu dále věnovalo skládání Vědecké rady a restrukturalizaci 

fakultního dluhu, což měla V. Sokolová též ve svém volebním programu.  

 Do 30. 6. 2023 došlo k přípravě a odeslání fakultních přihlášek do 3. kola soutěže 

center UNCE. FHS UK podala celkem 3 projekty, za což je kolegium rádo. Konkrétně se 

jedná o Katedru psychologie, Katedru jazyků a literatury a Katedru sociální a kulturní 

antropologie. H. Novotná doplnila slova V. Sokolové, že projekt podala společně 

Katedra sociální a kulturní antropologie a Katedra sociologie. V. Sokolová poděkovala 

za doplnění.  

 Přes léto byla přerušena zasedání kolegia z důvodu dovolených. Od září kolegium 

zasedá opět pravidelně.  

 Novým správcem budovy je po odchodu dosavadního správce R. Pilaře od 1. 9. 2023 

D. Kopsa. 

 Došlo k ukončení dlouhodobě problematického systému skenování, které bude nově 

zajišťovat Knihovna FHS UK.  

 Byla realizována zakázka na doplnění audiovizuální techniky do učeben, která byla 

započata již za bývalého vedení fakulty. Nyní ji dokončil proděkan pro rozvoj M. 
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Hanyš spolu s bývalým proděkanem pro rozvoj J. Tučkem a tajemnicí K. Dáňovou. 

Technika bude v průběhu zimního semestru instalována do učeben, kde dosud nebyla. 

 Na konci srpna byl v rámci Operačního programu Jan Amos Komenského podán 

záměr na dobudování multifunkčního studentského prostoru za knihovnou.  

 Velkým tématem a prioritou léta bylo pro vedení fakulty zajištění materiální podpory 

studujících, tedy zajištění veřejného prostoru pro relaxaci, pro práci spolků a pro další 

aktivity. Vznikla proto diskrétnější zóna vedle bufetu, která se postupně uzpůsobuje 

potřebám studujících.  

 S tím se pojí i nové fungování bufetu. Vedení FHS UK aktuálně jedná s Kolejemi a 

menzami UK a řeší obnovení smlouvy, v níž se stanovují nové podmínky fungování 

fakultního bufetu. Celý prostor by nově měl zůstat otevřený, za účelem ochrany 

sortimentu dojde k instalování bezpečnostní rolety. Jedná se též o umístění mobilního 

dětského koutku. Vedení fakulty se bude snažit vše dokončit do začátku nového 

semestru.  

 S předchozím bodem souvisí i vznik studentské kanceláře, která bude ve správě 

Studentské komory AS FHS UK (SKAS FHS UK) a bude prostorem pro studentské 

senátory a senátorky, studentské spolky, ambasadory atd.  

 Pokročila příprava tzv. digitálního hubu, vybudovaného z bývalé počítačové učebny. 

Zpřístupnění studujícím by mělo proběhnout opět začátkem semestru, studující si 

tam budou moci dobíjet mobilní telefony, pracovat na počítačích atd. Na místě bude 

ostrahu techniky zabezpečovat příslušná služba, vedení FHS UK chce z tohoto 

prostoru vytvořit interaktivní a inspirativní prostor pro workshopy např. k umělé 

inteligenci (první se uskuteční 2. 11. 2023 v rámci celorepublikových dní pro umělou 

inteligenci, akci organizuje proděkan P. Špecián spolu se studujícími). 

 Zároveň probíhá příprava dotykového pultu ve dvoraně fakulty, což byl záměr již 

minulého vedení. Pult by měl usnadnit orientaci v rozvrhu a rozmístění kanceláří v 

budově. Zprovozněn by měl být od začátku nového semestru a instalován poblíž 

recepce. 

 Probíhá aktualizace informačního polepového systému v budově. 

 Na konci září by měla být spuštěna aplikace pro hodnocení akademických pracovníků, 

která je propojena s aplikací pro studentské evaluace – jedná se o aplikace, které 

vytvořila a zpracovává Filozofická fakulta UK a nabízí je k implementaci ostatním 

fakultám ve spolupráci s Rektorátem UK. Na přípravě pracuje proděkanka pro 

akademické kvalifikace a kvalitu vzdělávání T. Pospíšilová a proděkan pro vědu a 

tvůrčí činnost P. Himl. 

 V. Sokolová informovala také o úmrtí dlouholetého pedagoga FHS UK A. Kumsy.  

 V režii proděkana pro studium J. Kružíka se připravují oslavy 30. výročí bakalářského 

studia. Směřovány jsou k Týdnu humanity, který proběhne 13. – 17. 11. 2023. V 

tomtéž týdnu probíhá i setkání děkanů humanitních fakult a filozofických fakult.  
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 Dále probíhá příprava několika opatření děkanky např. k visiting scholars, 

studentským spolkům apod. 

J. Wohlmuth Markupová poděkovala V. Sokolové za informace a otevřela debatu. M. 

Pražáková Seligová se zeptala V. Sokolové, zda se v nejbližší době chystá evaluace organizační 

reformy, jak bylo představeno ve volebním programu. V. Sokolová odpověděla, že ano, jedná 

se o součást aktivit vedení během prvního akademického roku. Nyní se bude diskutovat 

metodika evaluace, což v létě nebylo možné, neboť by vedení rádo přizvalo ke konzultaci též 

další členy akademické obce. 

P. Pavlík se zeptal, jaké jsou plány pro úpravu příchozí komunikace k budově FHS UK. Z 

důvodu dřívějšího stmívání považuje za klíčové pro bezpečnost studujících i zaměstnanců 

fakulty zajistit lepší osvětlení. V. Sokolová odpověděla, že se tomu vedení fakulty věnovalo na 

základě podnětů od studujících. Vedení fakulty si je tohoto problému vědomo, nicméně naráží 

na to, že finanční prostředky jsou k dispozici pouze na vybavení vnitřních prostorů, a 

pozemky, kterých se to týká, nepatří FHS UK, ale Kolejím a menzám UK. P. Pavlík apeloval na 

rychlé vyřešení, neboť současnou situaci považuje za potenciálně nebezpečnou. 

Senátoři následně diskutovali řešení situace na programu OHSD. J. Horský upozornil na 

problematickou medializaci kauzy. P. Pavlík apeloval na důsledné zohledňování zájmů 

poškozených studujících. J. Wohlmuth Markupová zdůraznila nutnost se z kauzy poučit a 

takovým problémům se naučit předcházet. M. Pustková ještě upozornila, že SKAS FHS UK 

zorganizovala ve vztahu k problematice tři akce preventivního charakteru.  

18.33 – odchází senátorka S. Muhič Dizdarevič a senátorka M. Plass 

J. Wohlmuth Markupová se zeptala V. Sokolové, zda bude sestaveno rozšířené kolegium 

děkanky doplněné o zástupce AS FHS UK, studujících a odborové organizace, jak zaznělo v 

předvolební debatě. Požádala také V. Sokolovou o to, zda by zápisy z kolegia děkanky mohly 

být podrobnější. V. Sokolová odpověděla, že již obdržela tuto zpětnou vazbu ohledně 

pořízených zápisů z kolegia a dojde k jejich úpravě. Dále aktuálně dochází k nastavení 

setkávání s vedoucími kateder, rozšířené kolegium zatím není dle vedení fakulty potřeba, 

protože se nakonec všichni potkávají na zasedání senátu. J. Wohlmuth Markupová podotkla, 

že v senátu nejsou všichni vedoucí kateder. V. Sokolová uvedla, že i přesto se kolegium 

děkanky potkává se všemi vedoucími kateder. 

11) Různé 

 J. Wohlmuth Markupová otevřela bod Různé a poděkovala senátorům a senátorkám za 

součinnost při fotografování na webové stránky AS FHS UK. Dále uvedla, že senát bude 

průběžně informovat o úpravách webu a v případě sporných situací bude nová podoba 

webu řešena na zasedání. 
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 Následně J. Wohlmuth Markupová otevřela debatu ohledně stanovení termínů zasedání 

AS FHS UK od října do února. Jejich forma bude domluvena vždy před každým 

zasedáním. Prozatím byly stanoveny tyto termíny: 

 12. 10. 2023 

 23. 11. 2023 

 14. 12. 2023 

 4. 1. 2024 

 8. 2. 2024 

18.33 – odchází senátorka M. Pražáková Seligová a senátorka M. Hampeisová 

 Dále proběhla diskuze ohledně akce „Betlémská kaple II“, která měla za cíl upozornit na 

finanční podhodnocení nejen filozofických a humanitních fakult. P. Pavlík, který je 

zároveň předsedou odborové organizace FHS UK, bude senát o dalších případných akcích 

dále informovat.  

 J. Wohlmuth Markupová na závěr zmínila zveřejnění doslovné části interní komunikace 

senátu a vedení fakulty ze srpna 2023, které podle jejích informací neproběhlo s 

doslovným souhlasem děkanky V. Sokolové, a požádala senátory a senátorky, aby příště 

zveřejňovali pouze to, k čemu dá autor sdělení explicitní souhlas.  

Jelikož se již do debaty nikdo další nepřihlásil, J. Wohlmuth Markupová poděkovala všem za 

účast a zasedání ukončila.  

Zapsala: Bc. Karolína Horáčková 

Přehled schválených usnesení: 

558. AS FHS UK ustavuje dvoučlennou komisi pro tajné hlasování. 

559. AS FHS UK schvaluje komisi pro tajné hlasování ve složení P. Pavlík a M. Pustková. 

560. AS FHS UK schvaluje předložený zápis ze zasedání konaného dne 8. června 2023. 

561. AS FHS UK vyjádřil kladné stanovisko k záměru děkanky jmenovat Ing. Kristýnu Dáňovou 

tajemnicí FHS UK. 

562. AS FHS UK uděluje předchozí souhlas, aby byli doc. Věra Sokolová, M.A., Ph.D., prof. Dr. phil. 

Pavel Himl, prof. Karel Novotný, M.A., Ph.D., DSc., prof. PhDr. Zdeněk Nešpor, Ph.D., doc. 

MUDr. Iva Holmerová, Ph.D., doc. PhDr. Jan Horský, Ph.D., doc. PhDr. Lucie Storchová, Ph.D., 

doc. PhDr. Zuzana Jurková, Ph.D., doc. PhDr. Tereza Pospíšilová, Ph.D., doc. Monika Bosá, 

Ph.D., doc. PhDr. Marek Skovajsa, Ph.D., doc. PhDr. Petr Janeček, Ph.D., prof. PhDr. Jitka 

Malečková, CSc., prof. PhDr. Stanislav Štech, CSc., doc. Dr. phil. Rudolf Kučera, Ph.D., prof. 

PhDr. Tomáš Nejeschleba, Ph.D., prof. PhDr. Karel B. Müller, Ph.D., prof. Mgr. Soňa Kalenda, 

Ph.D., prof. Michaela Hrubá, Ph.D., prof. Libora Oates-Indruchová, Ph.D., prof. Alexandra 
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Bitušíková, CSc., doc. Dr. phil. Jakub Sirovátka, doc. Eva Šlessingerová, Ph.D., doc. Ondřej 

Beran, Ph.D., doc. Martin Nitsche, Ph.D., doc. Csaba Szaló, Ph.D., Mgr. Daniel Sosna, Ph.D., 

jmenováni členy Vědecké rady FHS UK. 

563. AS FHS UK schvaluje komisi pro tajné hlasování ve složení P. Pavlík a M. Hampeisová. 

564. AS FHS UK vyslovuje předchozí souhlas se jmenováním J. Bierhanzla a I. Řehořové řádnými 

členy Disciplinární komise FHS UK a se jmenováním Y. Abu Ghoshe a M. Pustkové 

náhradními členy Disciplinární komise FHS UK. 

565. AS FHS UK schvaluje podmínky pro přijímací řízení pro pregraduální studijní programy na 

FHS UK pro rok 2024/2025. 

566. AS FHS UK projednal žádost o posouzení změny v průběhu uskutečňování navazujícího 

magisterského studijního programu Orální historie – soudobé dějiny. 

567. AS FHS UK projednal žádost o udělení oprávnění uskutečňovat studijní program v rámci 

institucionální akreditace pro oblast nebo oblasti vzdělávání Applied Middle Ages (Erasmus 

Mundus). 

568. V souladu s čl. 2 Volebního řádu AS FHS UK vyhlašuje AS FHS UK volby do AS FHS UK na 

20.–23. listopadu 2023. AS FHS UK stanovuje elektronický způsob voleb. Funkční období 

nově zvolených senátorů a senátorek z řad akademických pracovníků začíná 1. února 2024 

a končí 31. ledna 2027. Funkční období nově zvolených studentských senátorů a senátorek 

začíná 1. února 2024 a končí 31. ledna 2026. 

569. AS FHS UK zřizuje volební komisi pro volby do AS FHS UK ve složení S. Muhič Dizdarevič 

(ak. prac., předsedkyně), J. Wohlmuth Markupová (ak. prac., členka), K. Horáčková (stud., 

členka), M. Hampeisová (stud., členka), M. Novotná (ak. prac., náhradnice), M. Pustková 

(stud., náhradnice). 

 

 

 

Za správnost: Mgr. Jana Wohlmuth Markupová, Ph.D. 

(předsedkyně AS FHS UK) 


